
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wojciecha Koniecznego 

na 24. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 maja 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z napływającymi do mojego biura senatorskiego informacjami dotyczącymi wycofania leku 

Soliris z programu lekowego ,,Leczenie nocnej napadowej hemoglobinurii (PNH) (ICD-10 D59.5)” od 

1 maja 2021 r. pragnę zadać Panu Ministrowi następujące pytania. 

1. Dlaczego Ministerstwo Zdrowia wycofało lek Soliris z programu lekowego leczenia nocnej napadowej 

hemoglobinurii, pozostawiając refundację tego leku tylko dla chorych na zespół hemolityczno-mocznicowy? 

2. Na jaką pomoc ze strony Ministerstwa Zdrowia mogą liczyć osoby pozbawione leku Soliris? 

3. Czy Ministerstwo Zdrowia zaproponowało bądź zaproponuje w najbliższym czasie alternatywne lecze-

nie dla chorych na nocną napadową hemoglobinurię? 

Uprzejmie proszę o odpowiedź na zadane przeze mnie pytania. 

Wojciech Konieczny 
 


